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Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Rady Powiatu Zgierskiego 

w kadencji 2010 - 2014 

 

 

PROTOKÓŁ NR 10/11 

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 23 listopada 2011r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu. 

Lista obecności członków Komisji i lista gości stanowią załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektów:  

 budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  

 Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2012-2022. 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2012.  

4. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2011. 

5. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XVIII sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Janusz Rajtar otworzył 10 posiedzenie Komisji.  
 

Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekty: 

 budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012          

 Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na rok 2012-2022. 

 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2012 w zakresie dotyczącym Komisji.  

 

Radny Arkadiusz Cichecki zapytał, jak Skarbnik ogólnie ocenia realną stronę zamknięcia budżetu.  

 

Skarbnik przekazała, że na początku roku 2011 uchwalając Wieloletnią Prognozę Finansową nikt 

sobie nie zdawał sprawy jak wpłyną wskaźniki na sytuację finansową jednostek samorządu 

terytorialnego. Rok 2011, 2012 i 2013 decyduje o tym, czy wskaźnik roku 2014 zostanie 

zachowany, czy nie. Tak naprawdę (zgodnie z ustawą o finansach publicznych) od tego roku 

obowiązuje zasada, że wydatki bieżące nie mogą przewyższyć dochodów bieżących. Do tej pory 

było tak, że przewyższały. To jest jedna bariera. Kolejną barierą jest to, że z dochodów bieżących  

trzeba płacić kredyty i odsetki od nich. Także nadzieja jest w sprzedaży nieruchomości                            

i ograniczaniu wydatków bieżących.  
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Radny Piotr Giziński podkreślił, iż ustawodawca zmieniając ustawę o finansach publicznych 

przemyślał sprawę, że ten wskaźnik nie będzie liczony w danym roku tylko będzie liczony z trzech 

lat. Do tej pory funkcjonowały 2 wskaźniki, czyli wskaźnik ogólnego zadłużenia do dochodów             

w danym roku 60% i wskaźnik wydatków na obsługę długu w danym roku do dochodów 15%.  

Nowelizacja ustawy o finansach publicznych wprowadziła trzeci wskaźnik pokazujący relacje  

dochodów do wydatków bieżących – tak, że wydatki bieżące nie mogą  przekroczyć dochodów 

bieżących.  

 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że nowa ustawa o finansach publicznych nie dotyka tylko 

Powiatu Zgierskiego, ale wszystkie jednostki samorządu terytorialnego. Ona zmusza do 

racjonalizacji wydatków, do oszczędności.   

 

Nawiązała się dyskusja na temat wpływu ustawy o finansach publicznych na sytuacje finansowe 

jednostek samorządu terytorialnego.  

 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2012-2022.  

  

Ad. 3 

Plan pracy Komisji na rok 2012 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła plan pracy. 

 

 Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2011stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/42/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012                     

– druk „B” 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w zakresie dotyczącym 

Komisji. 

 
Ad. 5 

Komisja jednogłośnie przyjęła  protokół z poprzedniego posiedzenia. 
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Ad. 6 

Naczelnik Wydziału Drogownictwa Starostwa Powiatowego w Zgierzu Monika Stodulska 

przedstawiła informację dotyczącą przygotowania Powiatu Zgierskiego do akcji zima. 

Przekazała, że w tym roku został podniesiony standard zimowego utrzymania do IV; w ubiegłym 

roku był to standard V. Zgodnie z harmonogramem do 31 października br. został dokonany 

przegląd sprzętu. Zimowe utrzymanie obejmuje wszystkie drogi powiatowe o nawierzchni 

bitumicznej, o nawierzchni gruntowej, a także chodniki w ciągach tych dróg. Na terenie całego 

powiatu mają do dyspozycji 17 pługopiaskarek, 9 koparko ładowarek, 9 koparko spycharek,               

9 równiarek. Pisaku i mieszanek soli drogowej wg potrzeb.  Sprzęt  jest gotowy do wyjazdu.             

Są wyznaczone dyżury koordynatorów do akcji zima, którzy są w ciągłej współpracy                            

z wykonawcami. W tym roku ustawili  siatki przeciwśnieżne w tych fragmentach, gdzie w latach 

poprzednich zaobserwowali nawiewanie śniegu.  

 

Radny Krzysztof Kozłowski zapytał, jaka jest różnica między IV, a V standardem zimowego 

utrzymania dróg i dlaczego został ten standard podniesiony.  

 

Naczelnik wyjaśniła, iż standard został podniesiony głównie na sugestie radnych. Różnice 

między IV, a V standardem polegają między innymi na: 

 skróceniu czasu reakcji na zwalczanie skutków zimy – w standardzie V czas reakcji był do                    

16 godzin, natomiast w standardzie IV  jest to do 8 godzin; 

 szerokości odśnieżania dróg - w standardzie V mogli dopuścić do ruchu 1 pas ruchu                   

z mijankami, w standardzie IV musi to być jezdnia odśnieżona na całej szerokości.   

 

Radny Piotr Giziński był zainteresowany, czy to podniesienie standardu zwiększy koszty 

powiatu. 

 

Naczelnik poinformowała, że koszty będzie można określić po okresie zimowym. Wiadomo,                

że  głównie wpływ na koszty będą miały warunki atmosferyczne i stawki wykonawców za 

wykonane usługi. Podniesienie standardu nie ma jakiegoś znacznego wpływu na zwyżki stawek.  

Podała, że oczywiście wykonawcy zostali wyłonieni w drodze przetargu. Zostały wybrane 

najkorzystniejsze oferty pod kątem wysokości cen, i tak: 

 Miasto i Gmina i Aleksandrów Łódzki - Trans – Dro – Bud Marek Oleksiak (ten sam co                 

w ubiegłym roku), 

 Miasto i Gmina Stryków  - Transport zarobkowy Prace ziemne Maciej Kowalski, 

 Gmina Głowno - Roboty drogowe Dariusz Kłys, 

 Miasto Zgierz - MPGK, 

 Gmina Zgierz - Denetpil Grzegorz Zieliński, 

 Gmina Parzęczew - Trans – Dro – Bud Marek Oleksiak, 

 Gmina Ozorków - Zakład instalacji sanitarnych Jacek Jańczyk, 

 Miasto Ozorków - OPK Ozorków. 

 

Przewodniczący Komisji zadał pytanie, jak rozwiązywany jest system monitoringu wykonania 

prac. 
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Naczelnik poinformowała, że dla Wydziału bardzo ważną kwestią jest kwota umowna 

zabezpieczona na danym terenie, dlatego, że zarządca drogi ma obowiązek przez cały okres 

zimowy utrzymywać drogi  odśnieżać, pługować itd.  Jeżeli jest zadysponowany wyjazd sprzętu 

to wykonawca przesyła dzienne meldunki. Wydział każdy dzienny meldunek odlicza od głównej 

kwoty i w ten sposób kontroluje tę kwotę umowną, żeby jej nie przekroczyć, ewentualnie                   

w odpowiednim momencie zareagować i zwrócić się o rozszerzenie umowy. Oddzielną kwotą 

jest kontrola dróg. Tutaj pracownicy Wydziału w miarę możliwości czasowych robią objazdy 

dróg i sprawdzają czy praca została wykonana zgodnie z dyspozycją. Jeżeli w danym czasie 

praca zadysponowana nie będzie wykonana to, zgodnie z zawartymi umowami, będą naliczane 

kary. 

Poza tym na bieżąco, w razie pilnych potrzeb, współpracują z samorządami, ze służbami Powiatu 

Zgierskiego.   

    

Przewodniczący Komisji zapytał, jak wg naczelnik wygląda przygotowanie do akcji zima,                

czy jest sprawne, na jaką ocenę.  

 

Naczelnik oznajmiła, że nie może siebie oceniać.  

 

Radny Arkadiusz Cichecki źle ocenił jakość usług Firmy Trans – Dro – Bud wykonanych na 

drogach powiatowych w ubiegłym roku na terenie Miasta i Gminy Aleksandrów Łódzki.                  

W związku z tym zapytał, czy faktycznie sprawdzono sprzęt tej Firmy. 

 

Naczelnik przekazała, że pracownicy byli na placu Firmy Trans – Dro – Bud i stwierdzili 

wystarczającą ilość sprzętu wymaganego na 2 zadania, czyli na obsługę Miasta i Gminy 

Aleksandrów Łódzki oraz Gminy Parzęczew. Nie są uprawnieni do sprawdzania stanu 

technicznego tego sprzętu. Wybór wykonawcy następuje w drodze przetargu i niestety nie mają 

na to żadnego wpływu. Sami woleli by współpracować z solidnymi, sprawdzonymi  

wykonawcami. 

 

Radny Włodzimierz Pietruszewski poprosił o informację, czy powiat ponosi koszty za tzw. 

gotowość sprzętu.  

 

Naczelnik wyjaśniła, że płacą tylko za pracę sprzętu i wysypanie mieszanki.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 10 posiedzenia Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

Protokołowała   


